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niet met enkele van zijn ambtgenoten over heeft gesproken. Het kan zijn
dat er achter de schermen nog stevig touwgetrokken is (Stikker heeft zich
ten gunste van de herverschijning van de NRC veel moeite gegeven),
want het werd 26 juli eer het Militair Gezag op instructie van Beel de
genoemde Stichting verlof gaf tot uitgave van de Nationale Rotterdamse
Courant - het eerste nummer verscheen op 28 juli. Nadien keurde het
kabinet Beels beslissing goed.

De ontstemming die door het Militair Gezag was voorzien, uitte zich
onmiddellijk. Het was voor velen onbegrijpelijk dat de NRC die zoveel
aanstoot had gegeven, in tegenstelling tot alle andere bladen die hetzelfde
hadden gedaan, twee-en-een-halve maand na de bevrijding opnieuw
mocht uitkomen. De Grote Adviescommissie der Illegaliteit en de ge-
bundelde Rotterdamse illegaliteit richtten geharnaste protesten tot het
kabinet. Daarover behoefden de initiatiefnemers tot de nieuwe NRC zich
evenwel geen zorgen te maken: toen Rooy begin augustus deel ging
nemen aan de vertrouwelijke besprekingen met hoofdredacteuren die
Schermerhorn eens per maand hield, zei de minister-president hem onder
verwijzing naar de ingekomen protesten dat 'gedaan was wat in Neder-
land ten aanzien van netelige kwesties gebruikelijk is, namelijk de kwestie
aan de kapstok van een commissie op te hangen.' 1

Die commissie, gepresideerd door een vooraanstaande Rotterdamse
advocaat, mr. J. A. L. M. Loeff, kreeg de opdracht om na te gaan of de
regering, verlof verlenend tot de verschijning van de nieuwe NRC, wel
geweten had wat zich in '40 bij de oude NRC had afgespeeld - het kwam
er op neer dat zij moest nagaan of Rooy acceptabel was (zij ging dus als
een soort perszuiveringscommissie ad hoc fungeren). Haar rapport was
van geen enkel belang, want nog voordat het was ingediend, kreeg Rooy
te horen dat Beel hem zou uitnodigen, lid te worden van de Commissie
voor de Perszuivering welker oprichting in voorbereiding was.'

*

Het Rotterdamse voorbeeld werd in Amsterdam gevolgd: als de NRC
weer uitkwam, waarom dan niet ook het Algemeen Handelsblad? Ook voor
de herverschijning van dit blad werd, mede op aandrang van Stikker, een

1 Brief, 1 mei 1973, van M. Rooy aan J. Huijts, p. I. 2 Rooy prefereerde het, lid te
worden van de Persraad, waarover aanstonds meer.
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